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ایشان بالای 
هشتاد و پنج 

سالش بود 
پروفسور مور. 

عصا می زد 
می آمد می رفت 

با این سن و 
سالش می آمد 

می نشست 
دانشجو داشت 

و گرند داشت 
و واقعاً من 

می رفتم این را 
می دیدم کیف 

می کردم

سویا و ذرت. البته در هر مورد ما 
واردکــنــنــده هستیم، متأسفانه. 
خب حــالا فــرض کنید نیتروزها را 
تولید می  کنیم صد گرم می  دهند 
به ازای یک کیلو سویا؛ یک مقدار 
مشکل مملکت را حــل می کند 
و خــب بعد گسترش پــیــدا کــرده 
است شاید ده پانزده شرکت الان 
ــد اوره آهسته رهــش تولید  دارنـ
می کنند یــا مثا فــرض کنید باید 
وزارت کــشــاورزی زمین  ها را ببرد 
بــه ســمــت آنــجــا کــه اســتــراتــژیــک 
اســـت. سویا و دانـــه  هــای روغنی 
اســــتــــراتــــژیــــک اســــــت در ایـــن 
مملکت. گل آفتاب گــردان، پنبه 
و گندم ؛ اینها استراتژیک است؛ 
ولی برنج و هندوانه نیست. چقدر 
آب مصرف می  کنیم در کشوری که 
آب نــدارد. همین اطراف اصفهان 
ــت، بروید  زایــنــده رود خشک اس
ببینید در اصــفــهــان چــقــدر برنج 
می  کارند. جای برنج کاشتن اینجا 
نیست.  باید وزارت کــشــاورزی و 
گاه  ما اساتید دانشگاه مــردم را آ
بکنیم آقــاجــان بیا تــوی اصفهان 

زعفران بکار.

ــرق اصــفــهــان  ــ ــرای ش ــ ــا بـ ــم ش
ــد فکر  ــی ــت پــیــشــنــهــادی داش
نجا صحبت  کنم رفتید هم آ

کردید؟
بله، یک زمانی یک آقای دکتری در 
دانشگاه اصفهان بود. این بنده 
خدا خیلی کار روی یک گیاهی به 
نام سورگون که مثل ذرت است 
انجام داد. جــارو باهاش درست 
می کنند. اینها بلند می شود سه 
متر بالا می  رود ، با آب فاضلاب ما 
اینها را آبیاری کردیم و رشد دادیم 
بعد دامپزشکی می  گفت ایــن را 
بــه عــنــوان خـــوراک دام نمی  شود 
استفاده کــرد. من گفتم  اینها را 
ما پروسس می  کنیم تمام پارت-

هایش را از بین می  بریم. در دمای صد و هفتاد درجه و خلاصه 
دوازده درصــد الکل می  دهــد. اتانول را می توان به سوخت و 
بنزین زد. اوکتان بنزین را بالا برد. الان در امریکا اتانول می  زنند 
به بنزین شان. از چی می  گیرند؟ اتانول را از همان ذرت و از این 
چیزهایی که فــراوان دارنــد می  گیرند. ما اینجا سورگون خیلی 
داریم. ما سه فصل می  توانیم در خوزستان سورگون بکاریم. در 

اصفهان دو فصل می  توانیم سورگون بکاریم.

دکتر خیلی ممنونم از شما آخرین سؤالم این است که به 
این سال های عمر علمی  تان الان چطوری نگاه می  کنید. 
بالاخره سال های طولانی بوده است تجربه زیادی داشتید 
جاهای مختلفی رفتید برای من که مثلاً سن و سالم پایین 
 تر است خیلی جذاب است که بدانم الان و این عمر علمی 

برای شما چه وجهه  ای دارد و چه شکلی است؟
 امروز ظهر به خانمم می  گفتم دیگر من رفتم در شصت 

ً
اتفاقا

و هفت  سالگی. حالا دیگر اگر می  خواستیم بازنشسته بشویم 
در دانشگاه باید کم کم بازنشست بشویم؛ ولــی چقدر من 


